
海嘉融洽、温暖、积极的师生关系让我更好地平衡紧张的

学术学习和放松的休闲状态，激发我以更好的状态去迎接

挑战。在海嘉的时光是一段难忘的经历。

The atmosphere between students and teachers in BIBA has 

helped me find a balance between busyness and relaxation in the 

stressful weekdays of high school, which has given me unlimited 

motivation. My time at BIBA is really an unforgettable journey.

“在海嘉，IB课程给了我一个更广阔的世界，它让我的视野

变得更加广博，它让我的胸襟变得更加宽广。我们班的互

动学习很频繁，从老师那里我们得到了更多更有针对性的

支持。我很喜欢这样的学习经历。” 

 “In BIBA, I found that the IB course has led me to a wider world and 

has broadened my vision. It has made my mind more open. There 

aren’t many students in our class, but we learn frequently when 

we interact. At the same time, we also get more and more targeted 

support from teachers, and I like this experience very much.”

王瑞韬 Tony Wang

香港中文大学经济学专业在读

2018年毕业生 Amlia(美国)

录取美国威廉姆斯学院

2018 graduate Amlia (USA)

Williams College

温暖、积极

更广阔的世界

2023年毕业生 Tommy Tao

英国牛津大学在读



WHY BIBA

“我们在海嘉已经第十一年了，我选择学校的一个尺度是‘刚

刚好的那种合适’。海嘉是一所非常稳步踏实、充满人情味

的学校，我和孩子在这里都感觉很放松，孩子始终快乐地学

习，保有对学习的热忱和兴趣。这在我看来，就是一所‘完美’

的学校。”

“This is our eleventh year at BIBA. I believe when choosing schools, 

the best choice is to choose a suitable school for my child rather the 

best school. BIBA as a caring community is growing steadily. Both my 

children and I feel comfortable at BIBA, and my children are always 

curious and eager to learn. Therefore, to me, BIBA is a perfect school. ”

“我们来自美国，在这里我们是一个大家庭，

我们家庭里有十名成员都在海嘉。”

“We are from the United States. I have a big family. 

Ten members of our family are at BIBA. ” 

“海嘉目前在三个城市拥有三个校区，我很期待有机会参观它

们，因为我相信它们将缔造与北京海嘉一样高品质的教育。面

对未来，海嘉提供了更多机会去深入学习、善于探究、善于反

思，独立思考，勇于面对并解决各种问题。”

“BIBA currently has three campuses in three cities and I look forward 

to visiting them because I believe it will create an education of the 

same quality as Beijing BIBA. Facing the future, BIBA will provide 

more opportunities to study deeply, to explore, to reflect, to think 

independently, to face and solve various problems.”

海嘉学校是一所不仅将国际教育做扎实的学

校，也在教学过程中不断传播中国文化。在海

嘉，学习不仅仅是学书本的知识，还有跨学科

的知识，生活的知识，鼓励孩子们向自然学

习、向整个社会学习，创建自己的学设，就是

学习的建设。

BIBA is a school that not only makes international 

education solid, but also continues to spread 

Chinese culture in the teaching process. At BIBA, 

learning is not only about books, but also about 

interdisciplinary knowledge and life. Encouraging 

children to learn from nature and society as a whole, 

and to create their own learning environment, is the 

construction of learning.

Susan Sclafani PhD.

美国教育部前副部长

海嘉名誉校长

Former Education Secretary of the United

States Honorary President of BIBA 

顾明远

海嘉名誉校长 

中国教育学会名誉校长 

国家教育咨询委员会委员 

Gu Mingyuan

Honorary President of BIBA 

Honorary President of China Education Association

Member of National Education Advisory Committee 

Travis Tanner

绿点战略咨询集团   副总裁

Vice President

GreenPoint Group

海嘉家长

BIBA Parent 

稳步、踏实、
充满人情味的大家庭

高品质双语教育



大爱、大美、大融合的教育

是「爱」与「幸福」的大爱教育
Education with Great Love ( "Love" and "Fulfillment" )

是「嘉言懿行」的大美教育
Education for Great virtues ( "Lofty virtues and noble deeds" )

是「海纳百川」的国际双语教育
International Bilingual Education ( "The ocean accommodates all rivers" )

Let’ s promote education with “ Great Love ”, “ Great Beauty ” and “ Great Integration ”.

教育是对生命的纵向引导,是基于时间的思想和行为的艺术。

生命的本质是追求爱与幸福。

Education is a vertical guide to life and an art of thought and action based on time.

The essence of life is the pursuit of love and fulfillment.





一个核心一个核心
爱与幸福

两个基础两个基础
以孩子为中心：一切为了孩子

让孩子因为我们而幸福

三个三个Slogans
爱 家 幸福

海纳百川   嘉言懿行

根深中华    心怀天下 

1 Core
Love and Fulfillment

2 Foundations
Child-centered: all for children.

Let us make students feel fulfilled
with the utmost goodness and sincerity.

3 Slogans
Love Family Fulfillment

All rivers run into sea. 
We should speak fine words and do good deeds.

Deeply rooted in China and with the world in mind.

海嘉教育理念核心
BIBA Educational Philosophy 



五常价值观五常价值观
5 Chinese Core Values
仁、义、礼、智、信

Kindness, Righteousness, Propriety, Wisdom and Trust

4R准则准则
4Rs



愿景
Vision

我们的愿景是做双语教育的典范，根深中华，心怀天下。

培养每一个孩子，在变幻的世界中，成为推动多元文化间互相理解、尊重及共融的双语使者。 

Our vision is to be a model of bilingual education with deep roots in China and a heart for the world. 

To nurture every child to become a bilingual ambassador for mutual understanding, 

respect and integration of diverse cultures in a changing world. 

使命
Our Mission

通过融合中西教育理念，海嘉鼓励学生，成为严谨、均衡、自立的终身学习者，

发展关爱他人、积极的人际关系，尊重和感恩他们所生活的世界，

理解他们在全球共同体中所担当的角色和肩负的责任。

By blending the philosophies of Chinese and Western education, Helga encourages students to：
Become rigorous, balanced, self-reliant lifelong learners;Develop caring, positive relationships；

Respect and appreciate the world in which they live;Understand their roles and responsibilities in the global community.





海嘉学校首创将西方的HOUSE（学院）体系与中国的儒家五

常结合起来，把全体学生和老师分为五个名为仁、义、礼、

智、信的学院，通过显性课程与隐性课程的实施，增加学生

及老师跨年级互动学习的体验，促进国际教育与中华文化的

融合，立德立言，无问西东，使这些品德培养目标得到强化

和落实，化为海嘉人的内在修养。

BIBA is the first to combine the Western HOUSE(College) system 

with the 5 Chinese Core Values, and divides all students and 

teachers into five colleges named Ren, Yi, Li, Zhi and Xin. Through 

the implementation of explicit and implicit courses, students and 

teachers can increase the experience of cross-grade interactive 

learning and promote the integration of international education and 

Chinese culture. By strengthening and implementing these moral 

cultivation goals, the inner cultivation can be improved.

学院制
HOUSE SYSTEM



仁
自爱、爱人---仁者爱人

Kindness: self love and love others

The benevolent loves others.

义
有情、有理---义者助人

Righteousness: have feelings and intellect

The righteous help others.

礼
知序、知止---礼者敬人

Propriety: aware of the order and limit

The polite respect others.

智
尚贤、尚慧---智者达人

Wisdom: to uphold talent and wisdom

The smart forgive others.

信
诚言、真语---信者立人

Trust: to be honest and real

The reliable fulfill others.

中华文化的根基是中华“道”“德”文化，人是道生德养的

万物之灵。德是道的外显和载体，仁、义、礼、智、信

是德的五个子系统，是道的五种能量元素。明德知道，

增广心量。修之身，其德乃真。

The foundation of Chinese culture is the “morality” and “virtue”, 

and human beings are the spirits of all creatures who are born and 

nourished by “morality” and “virtue”. Virtue is the manifestation 

and carrier of morality, and benevolence, righteousness, propriety, 

wisdom and faith are the five sub-systems of virtue and the five 

energy elements of morality. 



海嘉学校拥有一支教学经验丰富的中外教团队，每位老师

都是海嘉教育理念的践行者，对教育抱有极大的热情，立

志为学生提供高品质的教育教学，管理团队也拥有多年国

际学校和双语学校教学管理经验。海嘉教师们毕业于世界

各地的高等学府，如哈佛大学、斯坦福大学、牛津大学、

剑桥大学、康奈尔大学、宾夕法尼亚大学、伯克利音乐学

院、香港大学、清华大学、北京大学等。

国际化高水平师资团队
International Team of High-level Teachers

稳定的国际化师资

高学历教育背景

Our faculty members are graduates of Harvard University, Stanford 

University, University of Oxford, University of Cambridge, Cornell 

University, University of Pennsylvania,  Berklee College of Music, 

University of Hong Kong, Tsinghua University, Peking University, etc.

博士以上学历

8位

外教人数

145+

拥有海外教育背景

90%

中外教比

1:1

硕士以上学历

76%

平均教龄

10年以上



海嘉学校下设教育研究院，以期为老师们提供更高的教

研标准和培训。秉承教师是教育的第一资源，是建设高

质量教育体系、实施高质量教育的根本力量。海嘉教育

学院从组织形式上确认由高级研究员、研究员、主任等

精干一线教师团队组成，在学院战略发展规划的指引

下，海嘉教育研究院举办了一系列高质量的活动，促进

了学校的学术发展。

There is a Institute of Learning and Research in BIBA, which was 

established to provide teachers with higher teaching and research 

standards and professional training. BIBA believes that teachers 

are the first resource of education, they are the fundamental force 

for building a high-quality education system and implementing 

high-quality education. BIBA Institute of  Learning and Research 

is organized by a talented team of teachers including senior 

researchers, researchers and directors. Under the guidance of the 

college’s strategic development plan, the Institute has organized 

a series of high-quality activities to promote the academic 

development of the school.
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乐，友爱，游戏   We laugh, We love, We play

游戏化学习鼓励冒险   Play Based Learning encourages students to take risks.

游戏化学习鼓励探究   Play Based Learning motivates students to inquire. 

游戏化学习激发好奇心  Play Based Learning sparks curiosity.在海嘉幼儿园
At BIBA Early Years



在学习中，当幼儿被赋予责任和自主权时，可以获得最佳的学习效果。在海嘉

幼儿园，我们让幼儿自主做决定、选择和试错。在游戏中学习，会让幼儿感到

有能力主导、试错并在适度的安全范围内自己做决定，而不会受到任何后果

或“错误答案”的影响。正是通过自主游戏或工作，孩子们学习、发展并同步完

善语言能力、数学思维、社交和情感技能等。

游戏化课堂鼓励学生进行社交互动和合作。通过游戏，孩子们学会协商、交

流、分享和共同合作。这些互动为学生提供了相互学习、支持彼此并发展重要

社交技能的机会。老师们在这个过程中促进和指导互动，确保学生有机会与同

龄人交流，从而完善补充自己的能力，学生的成长也可以得到有效支持。

在海嘉幼儿园，我们提供丰富的中英文双语沉浸式环境，教师们在并行双语及

顺序双语教学方面均接受过良好的培训，应用技巧和策略最大限度地支持幼儿

双语学习。

Young children learn best when they are given responsibility and autonomy in their own 

learning. At BIBA Early years children are allowed to make decisions, choices, and errors. 

Learning through play helps them to feel empowered to take the lead, make mistakes, and 

form their own decisions in a safe space, without repercussions or ‘wrong answers’. It is 

through self-directed play or work that children learn, develop and finetune their language 

and literacy, their mathematical mind, their social and emotional skills, and so much more. 

Play-based classrooms encourage social interaction and collaboration among students. 

Through play, children learn to negotiate, communicate, share, and work together. These 

interactions provide opportunities for students to learn from each other, support one another, 

and develop important social skills. Teachers facilitate and guide these interactions, ensuring 

that students have the chance to engage with peers who complement their abilities and 

support their growth.

At BIBA Early Years, we o�er rich immersive bilingual language environments, both Chinese 

and English. Our teachers are well trained in both simultaneous and sequential bilingualism 

and apply techniques and strategies that best support children in a bilingual learning 

environment. 
扫码了解更多信息
Scan for more information

幼儿园课程幼儿园课程
EARLY  YEARS 
CURRICULUM
海嘉幼儿园致力于在丰富的双语环

境中促进游戏化学习

BIBA Early Years promotes Play Based 

Learning in a rich Bilingual Language 

Environment. 

游戏的力量
The Power of Play

价
值
观



小学课程小学课程
ELEMENTARY SCHOOL CURRICULUM

海嘉的小学采用沉浸式的双语教学，发展学生的中英双语和双文化的能力。同

时，我们把培养完整的人、培养学生的核心价值观作为所有学科的培养目标，

表现为集学术教育、人际关系和个人发展为目标的综合课程体系，让我们的学

生体验到一种建立在我们共同的核心价值观——尊重、责任、努力和友情之上

的社区共同体的归属感。课程建立在严谨的标准之上，发展学生的核心素养，

采用与时俱进的教学方法，达成课程和教学目标。

BIBA Elementary School implements immersive bilingual teaching to develop students’ 

bilingual and bicultural abilities. At the same time, we put cultivating the students’ 

integrity and core values as the training objectives of all subjects. It is manifested as a 

comprehensive curriculum combined of academic education, interpersonal relations 

and personal development, which allows our students to experience a sense of belonging 

to a community built on our core values the BIBA 4Rs: Respect, Responsibility, Rigor 

and Relationships. The curriculum is based on rigorous academic standards, develops 

students’ key qualities through advanced teaching approaches to achieve the objectives.

全
面
均
衡

扫码了解更多信息
Scan for more information



RELATIONSHIPS & EMPATHY
人际关系 & 同理心

 POSITIVE EMOTIONS &GRATITUDE
正面情绪 & 感恩之心

ENGAGEMENT & MINDFULNESS
投入度 & 正念 

 HEALTH & STRENGTHS
健康的体魄 & 技能  

 ACCOMPLISHMENT & OPTIMISM
成就 & 乐观的心态

MEANING & PURPOSE
生活的意义 & 目的

中文读写工作坊
Chinese Readers &
Writers Workshop

图书馆
Library

语文
Chinese

数学
Chinese Math

科学
STEAM

 社会科学
Social Studies 

体育
PE

英文数学
English Math

英文阅读写作工作坊
English Readers &
Writers Workshop

中国传统文化
Chinese Traditional

Culture

CCP拓展课程
Co-Curricular program

英语
English

信息技术
ICT

美术
Art

书法
Calligraphy

音乐
Music

身心健康管理 
WELLBEING

小学课程 
ELEMENTARY SCHOOL CURRICULUM

儿童身心健康:  
一种蓬勃发展的人生状态
FOR THRIVING & FLOURISHING 
WELLBEING



中学课程中学课程
MIDDLE SCHOOL & HIGH SCHOOL CURRICULUM



分
析
和
创
造

扫码了解更多信息
Scan for more information

海嘉中学部分是一个充满挑战和关爱的多元学习社区，以“责任、尊

重、努力和友情”作为教育哲学。中学课程以中国国家课程标准为基

础，汲取IB的精髓，提供丰富多元的课程，不仅培养孩子们卓越的学

术能力，促进学习方法的掌握,同时也将跨学科的通识教育引入学校教

育，为培养具有“根深中华、心怀天下”的公民打下良好的基础。在培养

学生学术能力方面，旨在提升学生的核心素养，将个人修养、社会关

爱、家国情怀、合作参与、创新实践、批判性思维等核心素养融入到各

个学科的课程目标中，使得学生成为高素质、高成就的人。在身心教育

方面，通过丰富多彩的课外活动、以“绽放”为核心的德育课程、培养学

生领袖的领导力课程、针对升学及职业体验项目、以慈善活动为代表

的社区服务项目等，更好地打造全人的教育，使得所有的海嘉学子们

在“爱与幸福”的校园文化中愉悦地学习和生活，成为在认知、情感、伦

理、审美、身体诸方面全面发展的人。

BIBA’s Middle and High School is infused with the philosophy of the 4Rs: Responsibility, 

Respect, Rigor and Relationships. We are a community full of dynamic, multicultural 

learning that equips students with the skills needed to thrive in our 21st-Century world. 

With the stalwart national curriculum standards of China serving as a foundation, and 

fused with the essence of IB, BIBA’s Middle and High School provides a rich array of 

courses that cater to all learners. Students acquire advanced academic skills across a range 

of subject groups in order to foster both intellectual curiosity and a spirit of international-

mindedness. This culminates in a student body that is “Deeply rooted in China, but 

has a heart for the world”. From an academic perspective, we aim to nourish students’ 
essential skills, and embed the cultivation of a strong moral character, empathy, pride 

in the mother country, service to the community, innovative learning tasks, and critical 

thinking across the curriculum to develop students with a strong propensity to succeed. 

BIBA’s holistic approach to education recognizes that a well-rounded student requires a 

multitude of opportunities to nurture their skills and talents. Hence, students gain from 

our rich o�ering of extra-curricular activities, student leadership programs, college and 

career counselling, service learning, and CAS projects. Intertwined throughout is our 

“Flourish” program, centered on promoting student wellbeing and emotional resilience; 

this aligns with our strong belief that a campus based on “love and fulfillment” is the key 

to helping our students thrive and achieve their potential.



 “嘉+”计划 “嘉+”计划
BIBA+ STREAM SCHOLARSHIP

奖学金奖学金
SCHOLARSHIP

从2024-2025学年开始并持续

升入6年级学生：3年

升入9年级学生：2年

升入11年级学生：2年

Starting School Year 2024-2025 

Entering Grade 6: 3 years

Entering Grade 9: 2 years

Entering Grade 11: 2 years

“嘉+”计划是海嘉学校打造的一个杰出的学术支持项目，旨在为优秀学生提供全

面的支持及策略，包括奖学金支持，标准化考试支持，海嘉校友资源支持，学术

计划及课外计划管理等，此过程将贯穿在海嘉整个学术生涯，直到被世界一流大

学或学院录取。

BIBA+ Stream Scholarship is an outstanding academic support program created by BIBA, 

which aims to provide comprehensive support and strategies for outstanding students, 

including scholarship support, standardized test support, BIBA alumni resource support, 

academic program and extracurricular activities management, etc. This scholarship will be 

carried out throughout students’ academic years, until they are admitted to a world-class 

university or college.

嘉计划奖学金申请更多详情请咨询以下邮箱：
scholarshipcommittee@bibachina.org

学段学术奖学金
ACADEMIC SCHOLARSHIPS



明远奖学金 

Mingyuan Scholarship

征途未来奖学金 

Journey to the Future Scholarships

专项奖学金
Subject-wide Scholarships

文学创作奖学金 Literature Creation ｜ 演讲思辨奖学金 Critical Thinking and Speech ｜ 

数理创新奖学金 Math & Science Innovation ｜ 经商创业奖学金 Business Initiative Set-up ｜

服务贡献奖学金 Service Contribution ｜ 环境保护奖学金 Environmental Protection ｜ 

海嘉大使奖学金 BIBA Ambassador ｜未来领袖奖学金 Leadership Scholarship ｜ 

4R奖学金 4R Scholarship

才艺奖学金 

Talent Scholarships

运动奖学金 Athletics Scholarships ｜ 音乐奖学金 Music Scholarships｜ 

戏剧奖学金 Performing Arts Scholarships ｜ 美术奖学金 Visual Arts Scholarships ｜ 

舞蹈奖学金 Dance Scholarships

年度奖学金
ANNUAL SCHOLARSHIPS



在提供专业化发展的同时，我们也倡导全面、多样化的运动选择。课外课是海

嘉体育课程的延伸和补充，从创意艺术、学术/文化、运动、表演/音乐、游戏/

生活等角度为孩子们提供专业的课后兴趣选择。

海嘉拥有200余种课外活动(Extra-Curricular Activities)供学生选择。课外课量身定

做了符合各个年龄段学生的相应教学计划，在努力、友情、责任、尊重的行为

准则指导下，引导海嘉学子乐享校园生活，发展多元化的兴趣爱好，为迎接未

来挑战奠定基础。

在海嘉，学生得到的不仅仅是知识，更重要的是，他们的参与、合作、领导力

素养得到了锻炼和培养。老师有系统、有计划地指导孩子们进行探索，潜移默

化地培养了学生的各项综合能力，学生的知识和技能也通过学习、设计、动手

获得。

Apart from athletic development, BIBA o�ers a rich assortment of after school activities 

(ECAs). ECAs are an extension of our athletic program. ECAs include activities of personal 

interest and skills-based classes, taught by professionals.

BIBA o�ers more than 140 ECAs and allows the learning day to extend while giving 

students an opportunity to experience multiple activities and to build their characters 

from such a young age. Under the guidance of the 4Rs, we believe the ECA program 

can better prepare our children for future challenges in the increasingly globally 

interconnected world.

At BIBA, students build their communicative, collaborative and leadership skills through 

academic learning as well as through the ECA program. Our aim is to provide learning 

opportunities outside of the classroom and inspire students to extend opportunities for 

learning.

丰富的课外课

EXTRA CURRICULAR
ACTIVITIES



 200+
课外活动
Activities  

29
游戏/生活

Games/Lifestyle  

29
创意艺术

Creative Art  

52
学术/文化

Academics/Cultural Activities  

135
运动

Sports  

18
表演/音乐

Performing Arts/Music  


